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Zápis z 23. zasedání Monitorovacího výboru 

Operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání 

(MV OP VVV) 

 

Datum konání:   2. prosince 2021 

Místo konání:  online formou prostřednictvím aplikace Zoom 

Účastníci jednání:  členové, pozorovatelé a hosté MV OP VVV dle prezenční listiny  

Předsedající:   Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně) 

 

Program: 

Hlavní události od minulého MV OP VVV – informace 

Přehled čerpání, predikce a plnění pravidla N+3 – informace 

Komunikační aktivity OP VVV – informace  

Roční komunikační plán Řídicího orgánu (ŘO) OP VVV pro rok 2022 – ke schválení 

Strategický realizační plán (SRP) – na vědomí 

SRP 2021 – vyhodnocení 

SRP 2022 – k projednání 

Evaluace OP VVV – informace 

Aktualizace Evaluačního plánu OP VVV – k projednání a schválení 

Zpráva o plnění Evaluačního plánu OP VVV – na vědomí 

Úvodní informace k individuálním systémovým projektům (IPs) – informace 

Informace o realizaci IPs, diskuze: 

Společné vzdělávání a podpora škol krok za krokem (APIV A) – Národní pedagogický institut (NPI) 

ČR – prezentace příjemce  

Podpora společného vzdělávání v pedagogické praxi (APIV B) – NPI ČR – prezentace příjemce 

Komplexní systém hodnocení (KSH) – ČŠI – prezentace příjemce 

Inkluzivní a kvalitní vzdělávání v územích se sociálně vyloučenými lokalitami (IKV) – MMR 

– informace 

Národní centrum pro elektronické informační zdroje – CzechELib – NTK – informace 

Informace o přípravě Operačního programu Jan Amos Komenský (OP JAK) – informace  

Různé 
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Začátek jednání v 9:30 

Zahájení, úvodní slova 

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) přivítala přítomné na 23. zasedání MV OP VVV, 

které z důvodu zhoršené epidemické situace opět probíhá online formou. Omluvila účast pana 

náměstka Velčovského, který se z důvodu nemoci nemohl zúčastnit. 

V úvodu ujistila přítomné, že pokračují práce na přípravě Operačního programu Jan Amos Komenský 

(OP JAK), který je připraven k předložení Evropské komisi (EK) k formálnímu vyjednávání. 

Za dlouhodobou a náročnou spolupráci při přípravě OP JAK poděkovala svým kolegům, partnerům, 

kteří se podíleli na jeho přípravě, a v neposlední řadě i zástupcům EK.   

Představila kolegy z Řídicího orgánu (ŘO) OP VVV, kteří se společně s ní budou podílet na prezentaci 

jednotlivých bodů programu a jsou přítomni ve vysílací místnosti, Jana Frische, ředitele odboru 

technické pomoci, Stanislava Tvaroha, ředitele odboru administrace projektů regionálního školství, 

a svého zástupce Jakuba Hněvkovského. Vedoucí oddělení evaluací Michaela Mrózková a Helena 

Barbořáková se připojí online formou. 

Přivítala též zástupce EK Pavlu Pipkovou z Generálního ředitelství pro regionální a městskou politiku 

(DG REGIO), Pavla Tychtla a Cinzii Masinu z Generálního ředitelství pro zaměstnanost, sociální věci 

a sociální začleňování (DG EMPL). 

Cinzia Masina (EK, DG EMPL) pozdravila přítomné a vyjádřila politování, že se opět setkáváme v online 

podobě na dálku. Vyjádřila úmysl zmínit několik pozitivních novinek z EU v této těžké době. Představila 

již započatý nový cyklus evropského semestru pro rok 2022 týkající se ekonomické koordinace s cílem 

vyvést EU a její státy z krizového řízení směrem k větší stabilitě a obnově včetně posílení ekonomické 

odolnosti EU. Zmínila rovněž ČR a její Plán obnovy umožňující čerpat finanční podporu ve výši přibližně 

7 mld. EUR z RRF (Recovery and Resilience Facility, tj. Nástroje pro oživení a odolnost), u kterého 

existuje možnost synergie v rámci implementace tohoto plánu a operačního programu s oběma fondy.  

Zdůraznila potřebu více se angažovat ve vzdělávání dospělých napříč EU, toto téma se velmi dotýká 

OP JAK. Dále připomněla Social Summit konaný v Portu, kde si členské státy nastavily cíle pro rok 2030 

týkající se podílu účasti dospělých v tréninkových kurzech. Cíle stanovené ČR jsou méně ambiciózní, 

než se očekávalo, což může být způsobeno například rozdílným způsobem kalkulace. Již proběhla 

schůzka zástupců EK a ČR na vysoké úrovni, kde se v rámci široké diskuze řešila technická stránka 

s cílem dosáhnout lepší a ambicióznější dohody v této oblasti. Velmi relevantní je zde budoucí OP JAK, 

který má přispět výraznou měrou. 

K implementaci OP VVV uvedla, že navzdory mnoha různým těžkým situacím se daří velmi úspěšně 

implementovat a plnit hlavní milníky programu, a vyjádřila poděkování všem zúčastněným. Úspěšný 

vývoj se pozitivně přenáší také do přípravy nového období, kde se blíží konec neformálního dialogu 

a mnoho náročných záležitostí již bylo diskutováno a vyřešeno. Nyní se vše přesune do formální části, 

která umožní v průběhu jara 2022 schválit OP JAK. Vyjádřila přesvědčení, že vše je na dobré cestě. OP 

JAK přináší nové dlouhodobě výzvy, které pandemie ještě zvýraznila. 

Zmínila komisaře Schmita, který poslal ČR dopis týkající se chudobou ohrožených dětí „Child 

guarantee“. Vzdělávání v této oblasti rovněž hraje důležitou roli. 
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S ohledem na výsledky voleb by měla být brzy připravena nová vláda, což vnímá pozitivně, těší se 

na novou spolupráci a finalizaci vyjednávání k novému období. Na závěr přivítala nového kolegu Lukáše 

Pachtu a popřála mu hodně úspěchů.   

Lukáš Pachta (EK, DG EMPL) se představil jako nový člen českého týmu EK z Generálního ředitelství 

pro zaměstnanost, sociální věci a sociální začleňování. Primárně má na starosti Operační program 

Zaměstnanost (OP Z) a Operační program Zaměstnanost plus (OP Z+), ale bude se podílet i na práci pro 

OP VVV a OP JAK. Šest let pracoval jako poradce Michaely Šojdrové v Evropském parlamentu, 

za tu dobu se seznámil také s tématy týkajícími se vzdělávání i vědy a výzkumu s přesahem na trh práce.  

Pavla Pipková (EK, DG REGIO) vyjádřila spokojenost s dosavadní implementací OP VVV i s vývojem 

vyjednávání OP JAK. 

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) konstatovala, že MV je usnášeníschopný 

a představila program zasedání (dle prezentace snímky č. 3 a 4). K programu nebyly vzneseny 

připomínky a byl konsensuálně schválen.  

 

Hlavní události od posledního MV OP VVV 

 
Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) dle prezentace (snímek č. 6) připomněla v poslední 

otevřené výzvy Akční plánování v území a Individuální projekty technické pomoci. 

Dále informovala, dle prezentace (snímek č. 7), že k 1. srpnu 2021 nabyla účinnosti 5. (technická) revize 

OP VVV, jejímž prostřednictvím došlo pouze k navrácení míry spolufinancování v PO3 v kategorii VRR 

do původní výše 50 %. 

Dle prezentace (snímky č. 8 a 9) informovala o dopadech pandemie na realizaci projektů OP VVV 

a představila opatření, které ŘO ve spolupráci s Ministerstvem pro místní rozvoj (MMR) a EK zavedl, 

aby došlo k jejich zmírnění. Závažnost dopadů a účinnost přijatých opatření ŘO průběžně vyhodnocuje 

a operativně opatření upravuje. Jako zásadní komplikací v implementaci OP VVV se jeví posun ukončení 

velkého počtu projektů na konec roku 2023. Vzhledem k nejisté epidemické situaci se však obtížně 

predikuje míra dočerpání finančních prostředků.  

Konstatovala, že z hlediska čerpání alokovaných prostředků je OP VVV ve velmi dobré formě (snímky 

č. 11 až 13). Plnění pravidla N+3 pro rok 2021 již bylo splněno a také bylo splněno pravidlo N+3 pro rok 

2022 (snímky č. 14 až 17). 

Komunikační aktivity OP VVV realizované od května 2021 

Bc. Jan Frisch (ředitel odboru technické pomoci) představil komunikační aktivity, které proběhly 

od květnového zasedání MV, dle prezentace (snímky č. 19 až 24). Hlavním těžištěm se stala mediální 

kampaň OP VVV #ProjektyProBudoucnost, která prostřednictvím 14 videí představila zajímavý projekt 

z každého kraje. Uvedl, že dopad mediální kampaně je sledován prostřednictvím evaluace a získaná 

data se v současné době vyhodnocují, aby mohla být využita pro nastavení dalších publicitních aktivit 

jak v OP VVV, tak pro OP JAK. Představil doprovodné aktivity k mediální kampani, kterými byly soutěže 

na sociální síti Facebook a putovní výstava projektů OP VVV, která probíhala v Opavě, Pardubicích, Ústí 

nad Labem a Karlových Varech.  

V rámci dalších komunikačních aktivit upozornil na publikovaný rozhovor s panem náměstkem 

Velčovským v Ústeckém kraji v magazínu RegioRevue 9/2021. Dále bylo vydáno několik tiskových 

https://projektyprobudoucnost.msmt.cz/
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zpráv, zveřejněno podzimní číslo newsletteru NoVVVinky, stále je aktualizována mobilní aplikace Mapa 

projektů OP VVV a doplňována Databáze výstupů projektů OP VVV.  

Informoval, že se v současné době připravují webové stránky OP JAK a představil náhled jejich 

předpokládané podoby. 

Roční komunikační plán ŘO OP VVV na rok 2022 

Bc. Jan Frisch (ředitel odboru technické pomoci) obeznámil členy MV s Ročním komunikačním plánem 

ŘO OP VVV pro rok 2022 (podkladový materiál č. 2.2), který vychází ze Společné komunikační strategie 

ESIF, a jehož cílem je zvyšovat povědomí o výsledcích a přínosech OP VVV a dle prezentace (snímky 

č. 26 a 27) představil komunikační aktivity a indikativní rozpočet pro rok 2022. 

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) doplnila, že webové stránky OP JAK by měly být 

spuštěny v prosinci 2021, a vyzvala členy k diskusi. 

Pavel Tychtl (EK, DG EMPL) se dotázal na způsob výběru měst, ve kterých byly pořádány výstavy. 

Poukázal na důležitost ukázat ve vybraných projektech diverzitu, která existuje v České republice. 

Doporučil zaměřit se více na inkluzi, menšiny, studenty se speciálními vzdělávacími potřebami a ukázat 

přínos celého programu pro vyrovnání šancí ve vzdělávání. 

Bc. Jan Frisch (ředitel odboru technické pomoci) odpověděl, že bylo velmi náročné vybrat jednotlivé 

projekty a ukázat celé spektrum operačního programu, které je tematicky velmi široké. Potvrdil, 

že i v dalších publicitních aktivitách bude ŘO OP VVV pracovat také s tématikou inkluze. 

Dále sdělil, že putovní výstavy probíhají již 3. rokem. Postupně jsou výstavami navštěvována krajská 

města a další vybraná města tak, aby byly pokryty všechny regiony ČR. V rámci letošní výstavy byly 

prezentovány projekty z mediální kampaně a také projekty, které se týkaly daných regionů. 

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) vzhledem k tomu, že nebyly vzneseny další dotazy, 

navrhla přijetí usnesení (snímek č. 28) a požádala o hlasování. Usnesení bylo hlasy všech přítomných 

členů přijato. 

Monitorovací výbor OP VVV  

schvaluje předložený Roční komunikační plán ŘO OP VVV pro rok 2022 ve znění podkladového 

materiálu č. 2.2 pro 23. zasedání MV OP VVV. 

Hlasování: Pro 29, proti 0, zdržel se 0.  

MV OP VVV schválil Usnesení č. 1 v příloze zápisu. 

Strategický realizační plán OP VVV (SRP) 

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) dle prezentace (snímek č. 30) představila Roční 

vyhodnocení Strategického realizačního plánu OP VVV na rok 2021, který byl zpracován k datu 30. září 

2021, a Strategický realizační plán OP VVV na rok 2022.Upozornila, že ŘO již neplánuje vyhlašovat 

žádnou další výzvu, a proto není zpracován Harmonogram výzev pro rok 2022. Uvedla, že k Ročnímu 

vyhodnocení SRP na rok 2021 obdržel ŘO připomínku MF-PCO, jejíž vypořádání bylo zasláno členům 

MV s aktualizovanými podklady a otevřela rozpravu k představeným dokumentům. 

https://opvvv.msmt.cz/download/file5894.pdf
https://databaze.opvvv.msmt.cz/
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Ing. Diana Damborská (Ministerstvo financí – PCO) poděkovala za vypořádání připomínky. 

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) vzhledem k tomu, že nebyl vznesen žádný dotaz, 

navrhla usnesení (snímek č. 31) a požádala o hlasování. Usnesení bylo hlasy všech přítomných členů 

přijato. 

Monitorovací výbor OP VVV  

1. bere na vědomí Roční vyhodnocení Strategického realizačního plánu OP VVV na rok 2021 ve znění 

podkladového materiálu č. 3.2 pro 23. zasedání MV OP VVV, 

2. projednal a bere na vědomí Strategický realizační plán OP VVV na rok 2022 ve znění 

podkladového materiálu č. 3.3 pro 23. zasedání MV OP VVV.  

Hlasování: Pro 29, proti 0, zdržel se 0.  

MV OP VVV schválil Usnesení č. 2 v příloze zápisu. 

Evaluace OP VVV 
 

Aktualizace Evaluačního plánu OP VVV 

Ing. Michaela Mrózková (odbor koncepce a vedení OP) dle prezentace představila aktualizaci 

Evaluačního plánu OP VVV (snímek č. 33). Předmětem aktualizace bylo zařazení Evaluace projektů 

pedagogických fakult a fakult vzdělávajících učitele financovaných z OP VVV, která probíhala na konci 

roku 2020 a začátku roku 2021. Výsledky této evaluace posloužily k vyhodnocení výsledků OP a zároveň 

byly reflektovány ve strategickém dokumentu MŠMT, který se nazývá Reforma přípravy budoucích 

učitelů a učitelek. Tento dokument navazuje na Strategii vzdělávací politiky ČR do roku 2030+. Evaluace 

potvrdila slabší propojení teorie s praxí při přípravě budoucích učitelů a také potvrdila zlepšení této 

přípravy prostřednictvím projektů OP VVV. Budoucí učitelé disponují poměrně dobrými znalostmi, ale 

chybí jim didaktické schopnosti. Evaluace poukázala na potřebu internacionalizace a porovnávání se se 

zahraničními fakultami a seznamování se s přístupy ve školství v zahraničí. Podstatné je též zajištění 

kvalitních studentů pedagogických fakult a fakult vzdělávajících učitele. Poukázala na důležitost 

„triády“, kterou tvoří začínající učitel, provádějící učitel na fakultě a uvádějící učitel na škole, kde 

začínající učitel vstupuje do praxe. Na tyto aspekty se bude zaměřovat MŠMT ze svých národních 

zdrojů a doplňkově z OP JAK.  

Celkově byl snížen rozpočet na evaluace z 54 mil. na 38 mil. Kč. Důvodem snížení je mj. stabilita 

evaluačního týmu OP VVV, který je díky svým znalostem a zkušenostem schopen provádět šetření 

ve větší míře vlastními zdroji interně.  

K představenému dokumentu byla zaslána připomínka MMR k zařazení analýzy finančních nástrojů 

v OP JAK mezi ostatní evaluační aktivity. Tato připomínka byla akceptována a analýza byla doplněna 

do Evaluačního plánu OP VVV. 

K tématu nebyly vzneseny další připomínky. 
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Zpráva o plnění Evaluačního plánu OP VVV  

Ing. Michaela Mrózková (odbor koncepce a vedení OP) dle prezentace (snímky č. 35 až 46) představila 

Zprávu o plnění Evaluačního plánu OP VVV za období 08/2020 a 09/2021. Průběžné evaluace se 

zaměřovaly na oblasti výzkumu a vývoje. Z terénních šetření vyplynulo, že u výzkumných organizací 

podpořených z OP VVV dochází ke zvýšení výzkumného výkonu. Slabá místa byla identifikována 

zejména v oblasti internacionalizace a spolupráce výzkumných organizací s aplikační sférou. České 

výzkumné organizace mají rezervy v přijímání zahraničních výzkumníků i s vysíláním svých do zahraničí. 

Podpora této oblasti se společně s podporou spolupráce výzkumných organizací s podniky přenáší 

i do OP JAK.  

Dále představila vybrané výsledky evaluačních aktivit OP VVV v oblasti regionálního školství, kde 

probíhají pravidelná šetření, jejichž výsledky jsou porovnatelné v čase. Šetření budou probíhat 

až do roku 2023. Dle prezentace (snímky č. 37 až 49) podrobně zhodnotila zájem mateřských 

i základních škol (MŠ, ZŠ) o jednotlivé šablony, také porovnala zájem MŠ i ZŠ ve všech třech vlnách 

šablon podle krajů. Vliv na využívání šablon má i velikost MŠ a ZŠ. Školy do 50 žáků s ohledem 

na omezené kapacity čerpají podporu OP VVV nejméně. 

Poukázala na zjevný posun v jednotlivých oblastech, do kterých jednotlivé aktivity směřovaly (snímky 

č. 42 a 43). U MŠ je vidět největší posun v oblastech pregramotností, u ZŠ v digitálních kompetencích. 

Dodala, že školy jsou mnohdy dobře vybaveny IT technikou, ale její využití ve výuce není vždy optimální.  

U středních škol je z hlediska potřeb nejdůležitější oblastí rozvoj infrastruktury. Tato oblast byla 

komplementárně podpořena z prostředků IROP. V čase roste význam oblasti orientace škol na trh 

práce, a to prostřednictvím spolupráce škol a zaměstnavatelů i kariérového poradenství.  

Představila obecné závěry z evaluací IPs s tím, že zkušenosti z oblastí, které se osvědčily, budou přejaty 

do OP JAK. Mnohdy v projektech vznikly velmi dobré výstupy a je důležité, aby byly pro jednotlivé školy 

vhodně zpřístupněné. Mnoho materiálů bude možné použít při aktualizaci rámcových vzdělávacích 

programů. Upozornila, že je důležité optimalizovat podporu z OP JAK v oblasti regionálního školství, 

aby nedocházelo k přetěžování škol.  

Dále se zabývala klíčovými závěry z evaluace IPs CzechELib (snímky č. 47 až 49), které ukazují, 

že naprostá většina zapojených organizací je velmi spokojená s realizačním týmem CzechELib. Podařilo 

se naplnit cíl převážně pořizovat elektronické informační zdroje (EIZ) ve stejné nebo vyšší míře než před 

zapojením do projektu. Díky centralizovanému nákupu EIZ došlo k úsporám a stabilizaci finančních 

nákladů na EIZ. Respondenti ocenili také snížení administrativy, stabilizaci systému financování 

i sjednocení fakturačních postupů. 

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) otevřela diskusi k aktualizaci Evaluačního plánu 

OP VVV a ke Zprávě o plnění Evaluačního plnu OP VVV. 

Lukáš Pachta (EK, DG EMPL) ocenil důraz na přípravu učitelů a zvyšování prestiže povolání učitele, 

které mají zásadní význam pro budoucnost vzdělávání v České republice. Vyjádřil souhlas se zjištěním, 

že učitelům schází mezinárodní zkušenosti. Poukázal na iniciativu EK Erasmus+ Teacher Academies pro 

učitele, která by jim měla v této oblasti pomoci, a upozornil, že Evropský parlament schválil změnu 

v názvu na Comenius Teacher Academies.  

Požádal o vysvětlení financování platů školních asistentů v současnosti a dotázal se na budoucí 

podporu tohoto povolání, aby bylo více atraktivní a dlouhodobě udržitelné.  



 

7 
 

Ing. Michaela Mrózková (odbor koncepce a vedení OP) odpověděla, že školní asistent je financován 

z prostředků OP VVV tak, aby nedocházelo k duplicitám s národním financováním. Počítá se s jeho 

podporou i v OP JAK v režimu ověření modelu pro případné národní financování. 

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) požádala vedoucího oddělení koncepce a přípravy 

výzev PO3 Viktora Patiho o doplnění. 

Mgr. Viktor Pati (odbor koncepce a vedení OP) potvrdil, že školní asistenti nejsou financováni 

z národních prostředků. V předchozích letech probíhala debata o ukotvení pozice školního asistenta 

legislativně, nicméně do konce mandátu současné vlády k tomuto kroku nedošlo. V OP JAK by proto 

měli být školní asistenti nadále financováni projektově. Od roku 2025 se připravuje model převzetí 

některých personálních pozic (včetně školního asistenta) do národního financování. Bude se to týkat 

také školního speciálního pedagoga a školního psychologa. Tyto pozice jsou zatím pro první stupeň 

podpůrných opatření financovány z OP VVV a pro vyšší stupně podpůrných opatření z národních 

prostředků. Budoucí úpravou příslušné legislativy by mělo dojít ke sjednocení, aby tyto pozice byly 

financovány z národních prostředků a byly dlouhodobě dostupné a nezávislé na evropských fondech. 

Pavel Tychtl (EK, DG EMPL) konstatoval, že v rámci čerpání tvoří šablona „školní asistenti“ největší 

položku, což potvrzuje její důležitost.  

Dotázal se, zda v evaluacích bylo sledováno, proč informační technologie nejsou vždy plně využívány, 

zda se to týká vzdělání učitelů a jejich schopností je využít.    

Ing. Michaela Mrózková (odbor koncepce a vedení OP) odpověděla, že explicitně to zjišťováno nebylo. 

Bylo sledováno, jak často a jakým způsobem jsou využívány. Výsledkem je zjištění, že informační 

technologie nejsou optimálně využívány. Je možné konstatovat, že jejich využívání souvisí s digitálními 

kompetencemi pedagogických pracovníků.    

Pavel Tychtl (EK, DG EMPL) položil doplňující dotaz, zda byly sledovány regionální rozdíly při využívání 

informačních technologií.  

Ing. Michaela Mrózková (odbor koncepce a vedení OP) odpověděla, že tento aspekt sledován nebyl 

a výsledky v tomto formátu zpracovány nejsou. 

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) k problematice Erasmus+ Teacher Academies 

doplnila, že pod sekci mezinárodních vztahů, EU a ESIF patří i Dům zahraniční spolupráce, který má 

na starosti Erasmus+. Současná epidemická situace nepřeje výjezdům učitelů do zahraničí, ale 

do budoucna se s nimi počítá. Také potvrdila že je z úrovně MŠMT kladena velká důležitost na oblast 

personálních pozic. Potvrdila, že evropské fondy mají sloužit k nastartování a vyzkoušení pilotních 

modelů a pozice vyhodnocené jako přínosné by měly být převzaty k financování z národních zdrojů, 

je však otázkou, zda státní rozpočet unese do budoucna zátěž v takovém rozsahu. K otázce digitálních 

kompetencí učitelů konstatovala, že aktuální epidemická situace je vyžaduje u všech učitelů a je to 

oblast, která se bude dále rozvíjet i v OP JAK. 

Vzhledem k tomu, že nebyl vznesen žádný další dotaz, navrhla usnesení (snímek č. 50) a požádala 

o hlasování. Usnesení bylo hlasy všech přítomných členů přijato. 
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Monitorovací výbor OP VVV  

1. schvaluje navrženou aktualizaci Evaluačního plánu OP VVV – verze 5 ve znění podkladového 

materiálu č. 4.2 pro 23. zasedání MV OP VVV, 

2. bere na vědomí Zprávu o plnění Evaluačního plánu OP VVV ve znění podkladového materiálu 

č. 4.3 pro 23. zasedání MV OP VVV.  

Hlasování: Pro 30, proti 0, zdržel se 0.  

MV OP VVV schválil Usnesení č. 3 v příloze zápisu. 

Informace o realizaci individuálních systémových projektů (IPs) 

Mgr. Stanislav Tvaroh (ředitel odboru administrace projektů regionálního školství) uvedl, že celkově 

bylo připraveno 14 IPs, jeden z nich byl neúspěšný při hodnocení a další byl předčasně ukončen. 

Odkázal na snímek č. 52 prezentace, ze kterého je zřejmé, že čtyři IPs již ukončily realizaci. Aktuálně 

k 30. listopadu 2021 ukončily realizaci IPs SRP a PPUČ. Úspěšnost těchto IPs bude předmětem 

vyhodnocení Závěrečných zpráv o realizaci. Doplnil, že i u IPs probíhá kontinuální a kvalitní čerpání 

alokovaných prostředků a doposud bylo vyčerpáno cca 80 % přidělené alokace. Dále dle prezentace 

(snímky č. 54 a 55) představil role a činnosti MV OP VVV ve vztahu k realizaci IPs.  

Upozornil na roli MV OP VVV při schvalování zásadních změn v chartě IPs, tj. změn, které mají dopad 

na cíle a přínos projektu. Kdyby taková situace nastala, MV OP VVV by byl požádán o posouzení změny 

charty IPs, a to především ve smyslu obsahu změny (nového konceptu/zaměření realizace) a její 

prospěšnosti cílové skupině. V případě, že by MV OP VVV předloženou změnu charty projektu schválil, 

může příjemce změnu projektu předložit ŘO OP VVV, kde by proběhla detailní kontrola dodržení 

podmínek a pravidel OP VVV a následně by byla předložena k posouzení externím hodnotitelem. 

Změny mohou být projednány při zasedání MV OP VVV nebo per rollam. 

Na závěr své prezentace uvedl několik zajímavostí z realizace projektů APIV A, APIV B, CzechELib, KSH 

a IKV (snímky č. 56 a 57). 

Společné vzdělávání a podpora škol krok za krokem (APIV A) 

Mgr. Petra Kolářová (NPI ČR) se představila jako nová manažerka projektu APIV A dle prezentace 

(snímky č. 60 až 65 a přílohy k prezentaci č. 6a a 6b) seznámila členy MV s pokrokem při realizaci IPs 

APIV A. Dodala, že vzhledem k epidemické situaci budou žádat o prodloužení realizace projektu 

o 8 měsíců, tj. do 31. prosince 2022.  

Podpora společného vzdělávání v pedagogické praxi (APIV B)  

Mgr. Tomáš Machalík, Ph.D. (NPI ČR) představil IPs APIV B dle prezentace (snímky č. 66 až 76 a přílohy 

k prezentaci č. 7a a 7b). Konstatoval, že projekt měl již být v etapě ukončování, ale z důvodů 

souvisejících s epidemickou situací bylo schváleno prodloužení realizace projektu do prosince 2022. 

Komplexní systém hodnocení (KSH) 

PhDr. Ondřej Andrys, MAE, MBA, MPA (Česká školní inspekce – ČŠI) představil IPs KSH dle prezentace 

(snímky č. 77 až 95 a přílohy k prezentaci č. 8a a 8b).  
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Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) poděkovala všem prezentujícím za představení 

výstupů IPs APIV A, APIV B i KSH a otevřela diskusi k předneseným informacím. 

Diskuse k IPs 

Pavel Tychtl (EK, DG EMPL) poděkoval za představené projekty, které jsou velmi zajímavé. Ocenil 

zejména projekt ČŠI, protože pro zásadní změnu systému vzdělávání je důležité mít aktuální data 

a příklady dobré praxe. 

K IPs APIV A, k systému vzdělávání pro žáky, kteří nemají češtinu jako mateřský jazyk, vznesl dotaz, proč 

bude testování probíhat na žácích, kteří mají češtinu jako první jazyk.  

Mgr. Petra Kolářová (NPI ČR) vysvětlila, že se jedná o standardní způsob při nastavování správné 

funkčnosti použitého nástroje. V první řadě je ověřováno, že je přiměřený a odpovídá použití 

u konkrétní věkové skupiny. To samé se následně ověřuje i u žáků cizinců, kteří mají jiný mateřský jazyk 

než český. Tým odborníků dlouhodobě pracuje se žáky z bilingvního prostředí a žáky-cizinci, čímž 

zajišťuje, aby parametry byly nastaveny správně.  

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) dle prezentace (snímek č. 98) uvedla IPs, jejichž 

pokrok v realizaci bude představen na dalším zasedání MV. 

Informace o přípravě OP JAK  

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) představila dle prezentace (snímky č. 100 a 101) 

stav přípravy OP JAK. V současné době je finalizováno zapracování připomínek v rámci neformálního 

vyjednávání s EK. Po předložení Dohody o Partnerství (DoP) EK ke schválení ze strany MMR bude 

následovat předložení OP JAK. Upozornila na riziko časového posunu ve schválení OP JAK z důvodu 

probíhajícího střídání ministrů jednotlivých resortů, což by mohlo způsobit další zdržení např. z důvodu 

přepracování Dop. Schválení DoP je podmínkou pro schválení jednotlivých OP a jejich následné 

realizace. Konstatovala, že ačkoliv MŠMT podniká veškeré kroky k tomu, aby byl OP JAK schválen 

co nejdříve, má již nyní velké zpoždění, neboť programové období začalo již 1. 1. 2021. Na přípravu OP 

JAK mělo vliv i pozdní schválení příslušné evropské legislativy až v polovině letošního roku. Časový 

harmonogram ovlivnila i příprava a schvalování Národního plánu obnovy financovaného z RRF, v němž 

se nyní začínají vyhlašovat první výzvy.   

Dále uvedla, že proběhlo jednání pracovní skupiny zástupců sekce vzdělávání a mládeže MŠMT a Rady 

vlády pro záležitosti romské menšiny k multizdrojovému naplnění Strategie romské integrace 

prostřednictvím OP JAK a národních zdrojů. Také proběhlo jednání se zástupci ITI k nastavení 

připravované výzvy.  

Po vypořádání neformálních připomínek k OP JAK a po předložení programu ke schválení bude 

zahájeno formální vyjednávání s EK. Optimální by bylo, kdyby došlo ke schválení OP JAK v 1. čtvrtletí 

2022 i vzhledem k tomu, že termíny pro výzvu Teaming jsou navázány na program Horizon Europe 

a nelze je dále posouvat. Na včasném schválení OP JAK je též závislé vyhlášení výzev na šablony pro 

regionální školství, kde je potřeba plynule navázat na některé aktivity z OP VVV.  

Protože dosud není znám termín schválení OP JAK, jsou v březnu a dubnu plánovány tzv. „stínové“ 

Plánovací komise programu (PKP), na květen pak první řádné zasedání PKP i 1. zasedání MV OP JAK. 

Vzhledem k potřebě projednávat a schvalovat naplánované výzvy a IPs, budou jednání MV i PKP OP JAK 

na svém počátku četnější. 
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Dle snímku č. 102 představila otevřená témata OP JAK, jejichž vypořádání bude v pátek (3. prosince 

2021) zasláno EK, dále indikativní plán výzev na rok 2022 pro obě priority (snímky č. 103 a 104) 

a otevřela rozpravu.  

PhDr. Jakub Čeněk (Ministerstvo dopravy) vznesl dotaz, zda již byly zaslány o žádosti o nominace 

do MV OP JAK. 

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) potvrdila, že vybrané instituce byly požádány 

o zaslání nominací do 15. prosince 2021, z Ministerstva dopravy již byla nominaci zaslána.  

Mgr. Klára Šimáčková Laurenčíková (Česká odborná společnost pro inkluzivní vzdělávání – ČOSIV) 

se za zástupce občanských organizací dotázala, zda v rámci navázání na dosavadní spolupráci mají také 

očekávat žádost o nominaci, protože by rádi nadále spolupracovali. 

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) vysvětlila, že poradou vedení MŠMT byl projednán 

a odsouhlasen materiál se seznamem institucí, které byly následně osloveny s žádostí o nominaci 

zástupců do platforem OP JAK. MŠMT eviduje, že některé občanské společnosti, nestátní neziskové 

společnosti a rady vlády, by si přály mít v MV OP JAK svého zástupce. Bohužel není v silách MŠMT všem 

těmto požadavkům vyhovět, protože MV OP JAK a PKP mohou mít jen určitý počet členů, aby jejich 

práce byla efektivní a zároveň musí proporcionálně odpovídat podporovaným oblastem 

a vyrovnanému spektru zastoupených subjektů, a to i s přihlédnutím k poměru alokací prostředků 

z ESF+ a ERDF.  

Mgr. Klára Šimáčková Laurenčíková (ČOSIV) vyjádřila pro tento přístup pochopení a uvedla, že jí šlo 

konkrétně o kontinuitu spolupráce s ČOSIV, zda bude pokračovat, či jakým způsobem bude téma 

inkluze a rovných příležitostí, podpory znevýhodněných studentů, participace mladých lidí a podobně 

zajištěno, zda např. nějakou jinou formou. 

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) potvrdila, že toto téma patří nadále ke stěžejním 

tématům i pro budoucí období. Vysvětlila, že při oslovování subjektů zabývajících se touto či obdobnou 

tématikou se MŠMT obrátilo na Úřad vlády, který zaštiťuje činnost jak Rady vlády pro nestátní 

neziskové organizace (NNO), ale i dalších Rad vlády, aby ze své úrovně nominoval zastřešující zástupce 

jak za NNO, tak za NNO pracující s mládeží i zabývají se ochranou menšin. (Pozn. Jedná se o nominaci 

vždy 4 zástupců do Monitorovacího výboru OP JAK, do Plánovací komise hlavní a do Plánovací komise 

pro Prioritu 2 zabývající se vzděláváním, celkem tedy o 12 členů těchto platforem a 12 jejich zástupců. 

Např. v případě MV se jedná o 4 členy z celkem 31 členů MV s hlasovacím právem.)  

Pokud by mělo být vyhověno všem vznášeným požadavkům, došlo by až k dvojnásobnému navýšení 

počtu členů MV, což by však s sebou zákonitě přineslo nižší efektivitu činnosti. Řešení problému vidí 

MŠMT v tom, že NNO zastřešované odborem lidských práv a ochrany menšin Úřadu vlády budou 

navzájem sdílet informace a zkušenosti. Spolupráce s jednotlivými subjekty bude zajištěna např. 

přizváním relevantních hostů na jednotlivé Plánovací komise programu v případech, že se na nich bude 

projednávat konkrétní výzva. Znovu zdůraznila, že téma rovných příležitostí a společného vzdělávání 

je nadále považováno za důležité a MŠMT chce i nadále v této oblasti pokračovat ve spolupráci 

a využívat znalostí a zkušeností partnerů. 

Mgr. Klára Šimáčková Laurenčíková (ČOSIV) poděkovala za vyjádření s tím, že jsou připraveni 

spolupracovat a očekávají, že jim bude nabídnuta příležitost, jak ve spolupráci pokračovat.  

Doc. PhDr. Irena Smetáčková, Ph.D. (Úřad vlády – Rada vlády pro rovnost žen a mužů) uvedla, 

že konkrétně jejich Rada vlády k přímé spolupráci přizvána nebyla. Přestože již zaznělo vysvětlení 

ke způsobu nominací do platforem OP JAK, musí tlumočit názor zmocněnkyně vlády pro rovné 
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příležitosti, že nepřizvání k přímé spolupráci považují za nešťastné vzhledem k tomu, že horizontální 

téma rovných příležitostí v oblasti vědy a výzkumu považují za významné i vzhledem k přijaté vládní 

Strategii rovnosti žen a mužů na léta 2021-2030. 

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) reagovala, že chápe, že každý subjekt považuje 

oblast svého působení za velmi důležitou. MŠMT se snažilo paní zmocněnkyni vysvětlit přístup 

k nominacím ve smyslu, že žádné téma či subjekt nechce, jakkoliv utlačovat nebo opomíjet, 

ale že by bylo vhodné nastavit spolupráci na úrovni jednotlivých rad vlády tak, aby jejich členové 

navzájem spolupracovali a koordinovali své působení směrem k OP JAK prostřednictvím jmenovaných 

zástupců, jejich náhradníků či ad hoc přizvaných hostů, vždy podle oblastí a témat, která budou v MV 

OP JAK či PKP aktuálně projednávána. ŘO musí zajistit efektivní činnost platforem OP JAK a není proto 

možné zahrnout mezi členy zástupce každé Rady vlády či jiného subjektu, který se danou 

problematikou zabývá. 

Dále uvedla, že téma genderu je propsáno do celého OP JAK, v genderové problematice je též zapojena 

rezortní koordinátorka genderové rovnosti, která je ve spojení s odpovědnými osobami na Úřadu 

vlády.  

Znovu zdůraznila, že z uvedených důvodů nelze vyhovět všem požadavkům na přímé členství, 

což neznamená, že by uvedená témata, včetně genderové rovnosti, byla jakkoliv opomíjena. 

Doc. PhDr. Irena Smetáčková, Ph.D. (Úřad vlády – Rada vlády pro rovnost žen a mužů) poděkovala 

za vysvětlení a uvedla, že i ona uvedeným důvodům rozumí a věří, že pokud budou obě strany vstřícné, 

podaří se nastavit systém efektivního předávání zkušeností a informací i bez přímého zastoupení. 

Vznesla dotaz, zda resortní koordinátorka bude členkou Monitorovacího výboru OP JAK či bude 

standardní cestou připomínkovat materiály uvnitř ministerstva.  

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) odpověděla, že resortní koordinátorka bude stálým 

hostem na jednání platforem OP JAK a zároveň bude mít možnost v rámci standardního 

připomínkového procesu na MŠMT vznášet připomínky k materiálům pro přípravu výzev.  

Ing. Aleš Sedláček (Česká rada dětí a mládeže) vznesl technický podnět pro případná další zasedání 

Monitorovacího výboru on-line formou. Navrhl, aby byl účastníkům zpřístupněn v průběhu vysílání 

seznam účastníků a v případě, že vystupují, i obrazový přenos.  

Dále se vrátil k tématu nominací do OP JAK. Dle jeho názoru nebyly osloveny zastřešující subjekty 

v oblastech, které mají být řešeny, ale byly osloveny Rady vlády. V oblasti NNO nebyly napřímo 

osloveny žádné organizace, ale byla oslovena Rada vlády pro NNO.  

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) reagovala na technickou připomínku k průběhu 

jednání a přislíbila úpravu nastavení rolí členů MV v aplikaci Zoom pro příští zasedání.  

Ve věci nominací do OP JAK odpověděla, že záměrem MŠMT bylo oslovit zastřešující Radu vlády, aby 

rozhodla o jednotlivých nominacích za NNO a samostatně za NNO zabývající se prací s mládeží. 

Ing. Aleš Sedláček (Česká rada dětí a mládeže) potvrdil, že je pravděpodobné, že nominace za Českou 

radu dětí a mládeže MŠMT obdrží. Vyjádřil však obavu, že tímto postupem by Rada vlády za NNO mohla 

nominovat nikoliv zástupce NNO, ale třeba úředníka Rady vlády NNO. Rada vlády pro NNO zvolila 

postup, že oslovila své členy, kteří o svých zástupcích hlasují, takže v tomto případě byl záměr naplněn. 

Ale obává se, že v jiných případech tomu tak nemusí být.  

Mgr. Klára Šimáčková Laurenčíková (ČOSIV) reagovala, že nerozumí způsobu zapojení Rad vlády 

a tomu, že celá oblast občanského expertního sektoru je dávána pod oblast NNO a Rad vlády. Dle jejího 
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názoru je důležité zastoupení různých expertních oblastí, jako jsou participace, zapojení dětí a mládeže, 

rovných příležitostí, vzdělávání dětí s odlišným mateřským jazykem, romské minority atd., aby došlo 

ke správnému nastavení výzev a jejich dopadů. Např. Vládní výbor pro práva dětí, který je poradním 

orgánem vlády, nebyl osloven. Expertiza na toto téma by neměla v MV OP JAK chybět, ať už jí bude 

zajišťovat kdokoliv. 

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) uvedla, že takováto expertíza by měla být 

prováděna nikoli na úrovni MV OP JAK, ale na úrovni přípravy výzev, kterou zaštiťuje Plánovací komise 

programu. V Monitorovacím výboru by měly být zastoupeny zastřešující organizace, které budou 

o řešených problémech informovány, a pokud vznikne nějaká neshoda, tak ji mohou eskalovat 

na zasedání MV. Monitorovací výbor není platforma, na které se budou řešit jednotlivé detaily výzvy 

a kam by se měli zvát experti na jednotlivé oblasti. Na MV se sice schvalují hodnoticí kritéria výzev pro 

výběr projektů, takže členové MV musí být informováni též o obsahu jednotlivých výzev, ale jejich 

samotná příprava probíhá měsíce předem na jiných platformách. MŠMT předpokládá přizvání 

jednotlivých expertů na příslušné pracovní skupiny, které se budou zabývat vždy konkrétní výzvou. 

Mgr. Klára Šimáčková Laurenčíková (ČOSIV) vysvětlila, že nechtěla působit konfrontačně, 

ale že vnímala funkci MV jinak, že to je místo, kde se např. detailně probírají reporty IPs.  

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) nesouhlasila s tímto pojetím a vysvětlila, 

že v případě IPs je MV povinen se na základě svého Statutu zabývat jak jejich přípravou, tak být 

informován o realizaci. Zde se ale vede diskuse o zapojení expertů do přípravy výzev tak, aby 

obsahovaly smysluplné intervence. 

Mgr. Klára Šimáčková Laurenčíková (ČOSIV) shrnula, že bude ráda, pokud MŠMT nalezne způsob, 

jak různé odborné organizace zapojit, aby spolupráce byla partnerská, systematická, plánovaná 

a souvislá, a to bez ohledu na to, na jaké platformě se to bude odehrávat, a nechá na MŠMT, aby 

navrhlo, kde se tato spolupráce bude probíhat. 

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) potvrdila, že na těchto principech existuje shoda. 

Ing. Aleš Sedláček (Česká rada dětí a mládeže) požádal o možnost prodloužení výzvy na propojování 

formálního a neformálního vzdělávání, protože se v projektech provádějí pilotáže, které podmiňují 

precizaci výstupního programu a není možné je nahradit on-line provedením, neboť jsou svázané 

s konkrétním prostředím. Pokud se nejedná o tzv. lockdown, práci ztěžují karantény, čímž 

se komplikuje zapojení škol, protože aktivity nelze provést jen s mimoškolními skupinami. Kvalitní 

výstupy lze získat jen precizní pilotáží. Nebyly by nárokovány jakékoliv další mzdové prostředky, jde jen 

o čas pro úspěšné dokončení pilotáží. 

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) reagovala, že se zřejmě jedná o výzvu, kde období 

pro realizaci projektů bylo prodlouženo do listopadu 2023, což je nejzazší možný termín. ŘO si ponechal 

jen minimum času pro všechny další potřebné kroky, které jsou spojené s uzavřením projektů na konci 

programového období a ukončení již nejde proto dále posunout.  

Problém ale pravděpodobně vzniká s nastavením ukončení samotných projektů podpořených v této 

výzvě. Maximální délka realizace projektů byla stanovena na 42 měsíců a v tomto případě jde zřejmě 

o možnost prodloužení této lhůty. Realizátoři projektů byli osloveni interní depeší, zda současné 

nastavení vyhovuje pro zdárné dokončení projektů. ŘO dosud nezaznamenal požadavek 

na prodloužení. Jedná se o jeden z nástrojů, který ŘO používá pro ošetření případů, kdy jsou projekty 

postiženy vývojem pandemie a prodloužení realizace by jim pomohlo k úspěšnému dokončení. 

Přislíbila situaci prověřit a řešit. 
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Pavel Tychtl (EK, DG EMPL) se vyjádřil k situaci nominací do MV OP JAK, kterou vidí jako zásadní 

z hlediska naplňování partnerského principu a která se též týká naplňování průběžných podmínek, 

které existují ve formě strategií. Vzhledem k jejich povaze je jejich implementace kontinuální 

v průběhu celého programu. Aby byly řádně implementované, musí probíhat dostatečná participace 

všech zainteresovaných, včetně zástupců občanské společnosti. Existují předběžné podmínky týkající 

se romské integrace, rovných příležitostí, genderové rovnosti atd. Z tohoto pohledu je přesvědčen, 

že organizace, které v těchto oblastech působí, musí být v Monitorovacím výboru zastoupeny. 

Monitorovací výbor musí též reflektovat veřejný zájem, tudíž v něm musí být zastoupeny NNO, 

občanský sektor a organizace, které působí v jednotlivých jmenovaných oblastech. EK tento proces 

bude sledovat. Uvedl, že neví, na jakém základě byl jmenován MV OP VVV a jestli stejný přístup byl 

použit i pro nové programové období. Z pohledu EK je zásadní, aby došlo ke kontinuitě. Pokud by se 

změnil počet těchto subjektů nebo jejich složení, nebo pokud by byly zastoupeny úplně nové 

organizace, mohlo by to být vnímáno jako problém. Zdůraznil, že pro EK je zásadní, aby organizace nyní 

zapojené měly možnost pokračovat, pokud o to stojí, a zároveň, aby občanský sektor a stejně tak 

organizace působící v klíčových oblastech byly dostatečně reprezentovány. 

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) zareagovala, že všechny jmenované oblasti 

zastoupeny jsou, ale je nutné též reflektovat situaci, kdy OP JAK disponuje výrazně nižší alokací na ESF+ 

a výrazně vyšší alokací na ERDF, což jsou skutečnosti, které se také mají odrazit ve složení MV OP JAK, 

který musí vyváženě reprezentovat celý operační program. Pokles podílu ESF+ alokace není potěšující, 

ale OP JAK se stal programem s převažující ERDF alokací. 

Termín pro zaslání nominací byl stanoven na 15. prosince, poté bude prověřeno, jaké nominace 

se sešly. Pokud bude vyhodnoceno, že některá zastoupení chybí, může být struktura upravena. 

Nemůže ale dojít k situaci, kdy by bylo vyhověno veškerým požadavkům všech různých Rad vlády a řadě 

dalších organizací, což by způsobilo neúměrně vysoký počet zastoupení členů za sociální problematiku 

a neziskovou sféru oproti ostatním oblastem oprávněně zastoupených v MV OP JAK. Navržená 

struktura byla výsledkem projednání na úrovni MŠMT. Pan ministr bude podrobně informován 

o průběhu diskuse k tomuto tématu na dnešním jednání.  

Pavel Tychtl (EK, DG EMPL) poukázal na to, že poměrné zastoupení nelze vztahovat k poměrnému 

rozdělení alokace mezi ESF+ a ERDF, ale k závažnosti jednotlivých témat. Navrhl tuto problematiku 

konzultovat s očekávanou novou vládou. EK se k této problematice bude vyjadřovat též z nejvyšších 

míst. Pokud by se objevil jakýkoliv signál o tom, že by partnerský princip neměl být řádně naplňován, 

mohlo by se to stát zásadní komplikací pro budoucí vyjednávání. 

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) se důrazně ohradila proti zmínce o tom, že by mělo 

docházet k nedodržení principu partnerství. Této problematice je věnována při přípravě OP JAK velká 

pozornost a princip partnerství je důsledně zachováván. 

Co se týká znovu projednávání novou vládou – je otázka, zda by to bylo k prospěchu věci. 

Pravděpodobně by se projednání netýkalo jen nominací do platforem operačních programů, ale znovu 

schvalování samotných programů na úrovni vlády a došlo by k dalšímu zpoždění, které je již teď 

enormní, a na které by doplatili příjemci. 

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) zodpověděla dotaz v chatu položený zástupcem 

Asociace středních škol Mgr. Jiřím Nekudou, zda je možné očekávat spuštění nových šablon od 1. září 

2022. Uvedla, že MŠMT dělá vše pro dodržení tohoto termínu, ale harmonogram je už teď velmi 

napjatý. Dodržení termínu realizace šablon od 1. září 2022 by znamenalo, že by výzva musela být 

vyhlášena v květnu, tedy v nejbližším možném termínu po schválení programu a po zasedání prvního 
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Monitorovacího výboru OP JAK. Žádosti by byly podávány a hodnoceny v období letních prázdnin, což 

samo o sobě není ideální načasování.  

RNDr. Jiří Kulich (Zelený kruh) navrhl setkání k tématu zastoupení partnerů v platformách OP JAK, 

protože některá stanoviska, která v průběhu zasedání zazněla, také sdílí. Upozornil, že na Ministerstvu 

vnitra právě vzniká Metodika participace ve vztahu k neziskovým organizacím, která doporučuje 

participaci pokrývat oslovením střešních organizací. Pro OP JAK by se jednalo o oblast mládeže, 

vzdělávání, vzdělávacích asociací a oblasti inkluze, což současný MV OP VVV docela dobře kopíruje. Dle 

jeho názoru by mělo dojít k nominacím přímo z jednotlivých zastřešujících NNO, nikoliv 

prostřednictvím Rad vlády. 

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) vyjádřila pochybnost, zda tyto střešní organizace 

ve všech případech správně fungují. Proto se MŠMT obrátilo na Úřad vlády, aby navrhl nominace právě 

za tyto střešní organizace, neboť zaštituje činnost jednotlivých Rad vlády, které by měly mít přehled 

o činnosti relevantních střešních organizací.  

Uvedla, že na návrh separátního jednání nyní nebude bezprostředně reagovat, protože nejprve bude 

třeba po 15. prosinci 2021 vyhodnotit zaslané nominace. Pokud MŠMT nabude dojmu, že nějaký 

subjekt pro naplnění principu partnerství chybí, bude danou situaci řešit.  

Znovu zopakovala, že jednotlivé subjekty byly osloveny v souladu s materiálem schváleným vedením 

MŠMT včetně pana ministra. Materiál dle jejího názoru plně pokrývá zastoupení veškerých oblastí 

a organizací, které by se měly na naplňování principu partnerství podílet. Vznesla jako podnět 

k zamyšlení, zda by jednotlivé Rady vlády neměly více spolupracovat s relevantními střešními 

organizacemi v jednotlivých oblastech, pokud panuje obava z „nesprávných“ nominací. 

Lukáš Pachta (EK) podpořil vyjádření svého kolegy z EK s tím, že otázka zastoupení v MV OP JAK 

je z pohledu EK zásadní. Vzhledem k tomu že téma faktické segregace romských žáků na školách 

je velmi živé a vzhledem k probíhající tzv. infringement procedure, je pro EK nesmírně důležité. 

Navzdory snížení ESF+ alokace se jedná o velice zásadní téma. K problematice zpoždění schválení 

OP JAK a následnému zpoždění vyhlášení výzev uvedl, že s právním servisem EK konzultovali 

teoretickou možnost spuštění „nultých“ výzev, které by umožnily začít realizaci ještě před finálním 

schválením programu, ovšem na vlastní riziko členského státu. Možnost je dána ustanovením 

v Common Provision Regulation, které umožňuje způsobilost čerpání prostředků od 1. ledna 2021. 

V případě zájmu nabídl zprostředkování konzultace k této problematice. 

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) potvrdila, že o této možnosti MŠMT ví, nicméně 

protože většinu příjemců OP JAK v regionálním školství budou představovat školy a školská zařízení, 

není toto řešení pro vyhlášení výzev pro šablony přijatelné, a to jak z důvodu, že pro jejich zřizovatele 

by to byl příliš velký risk, tak i z důvodu finančního řešení v účetnictví v případech, kdy by se jednalo 

o převody do dalšího roku. Z jednání s Asociací krajů ČR vyplynulo, že v projektech regionálního školství 

nezačnou příjemci realizovat projekty dříve, než obdrží na účet zálohovou platbu.  

Poděkovala všem za spolupráci i za vznesené dotazy, a ještě jednou zdůraznila, že i přes vznesené 

připomínky je přesvědčena, že princip partnerství je pro OP JAK nastaven řádně, a to nejenom 

na úrovni Monitorovacího výboru a Plánovacích komisí.  Zejména jde též o přípravu výzev, která 

zasedání těchto platforem předchází a k níž mohou být přizváni další relevantní stakeholdeři. Je 

v zájmu MŠMT projednat a nastavit výzvy tak, aby cílily do terénu správným směrem. Problém možná 

vznikl z důvodu rozdílného vnímání funkce Monitorovacího výboru, kdy jeho členy by měli být nejvyšší 

reprezentanti za jednotlivé oblasti či uskupení, zatímco na nastavování parametrů výzvy by se měli 

podílet konkrétní odborníci v relevantních problematikách. 
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Vzhledem k tomu, že nebyly vzneseny další dotazy, ukončila diskusi a požádala zástupce EK o závěrečné 

slovo. 

Závěr 

Pavel Tychtl (EK, DG EMPL) znovu zdůraznil, že nesmí vzniknout ani podezření či náznak, že by princip 

partnerství v Monitorovacím výboru OP JAK mohl být nenaplněn. Je toho názoru, že je v zájmu všech, 

aby organizace, které mají k jednotlivým tématům co říci, byly reprezentovány i nadále. 

Poděkoval za dosavadní spolupráci, uvedl, že si váží nasazení všech při implementaci současného 

programu i při přípravě budoucího období, že spolupráce probíhá úspěšně a proto věří, že se taktéž 

úspěšně podaří vyřešit i téma obsazení Monitorovacího výboru OP JAK.  

Rád by všem popřál klidný konec roku a hezké svátky a doufá, že další zasedání proběhne již 

prezenčním způsobem a že příprava OP JAK brzy dospěje do pokročilejší fáze ke spokojenosti všech. 

Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) oznámila, že příští 24. zasedání MV OP VVV 

proběhne 5. května 2022 a že v květnu 2022 se očekává také první zasedání Monitorovacího výboru 

OP JAK. 

Poděkovala za vyjádření EK, popřála všem zejména hodně zdraví a ukončila jednání. 

Konec jednání 12.36 hod. 

 

Hlavní závěry MV OP VVV 

MV OP VVV: 

• schválil Roční komunikační plán ŘO OP VVV pro rok 2022;  
 

• vzal na vědomí Roční vyhodnocení Strategického realizačního plánu OP VVV na rok 2021 
a projednal a vzal na vědomí Strategický realizační plán OP VVV na rok 2022; 
 

• schválil navrženou aktualizaci Evaluačního plánu OP VVV (verze 5) a vzal na vědomí Zprávu 
o plnění Evaluačního plánu OP VVV. 

 
 
 
Přílohy zápisu: 

• P1 Prezenční listina z 23. zasedání MV OP VVV 

• P2 Prezentace 23. zasedání MV OP VVV, včetně příloh 

• Usnesení č. 1 k Ročnímu komunikačnímu plán ŘO OP VVV pro rok 2022 

• Usnesení č. 2 k Ročnímu vyhodnocení Strategického realizačního plánu OP VVV na rok 2021 

 a k Strategickému realizačnímu plánu OP VVV na rok 2022 

• Usnesení č. 3 k aktualizaci Evaluačního plánu OP VVV (verze 5) a ke Zprávě o plnění 

 Evaluačního plánu OP VVV 
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Zapsal:   sekretariát MV 

Schválil:  PhDr. Mgr. Václav Velčovský, Ph.D. (předseda MV) 

  Mgr. Aneta Caithamlová (místopředsedkyně MV) 

   

 

V Praze                                         PhDr. Mgr. Václav Velčovský, Ph.D. v. r. 

předseda MV 

 


